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Önkormányzat

BÖLCSŐDE ÉPÍTÉS 
 

KÖZÖSEN VÁLTJÁK VALÓRA 
 

Ahogy az üzleti életben általában, úgy az önkormányzati beruházások területén is nagyon fontos a több éves gördülékeny együttműködés. 
Erre szép példa az Erdőkertesi Önkormányzat és a Trend Építőipari Zrt. partneri kapcsolata. Dr. Pásztor László polgármesterrel és Mi-
hály Csabával, a Trend Zrt. vezérigazgatójával beszélgettünk.

Erdőkertesi Napló • 2024. január

Milyen régre nyúlik vissza az önkormányzat 
és a cég kapcsolata? 
Pásztor László: Több, mint 20 évre tekinthe-
tünk vissza. Szép emlékek, sikeres beruházá-
sok vannak már mögöttünk. A céggel az első 
közös project a Faluház bővítése és felújítása 
volt még 2002-2004-ben, itt még Csaba 
édesapjával dolgoztunk együtt. Aztán az új 
óvoda, a Szent István-park és a piac építése kö-
tődik Erdőkertesen a céghez. 
Mihály Csaba: Családi vállalkozásunk főleg Pest 
és Nógrád vármegyei intézményépítéssel 
foglalkozik, így jelentős tapasztalatunk van a 
közintézményi fejlesztésekben, építésekben. 
Ez a tapasztalat, szakértelem és nem utolsó sor-
ban referenciaérték köszön vissza e megyék te-
lepüléseinek, így Erdőkertesnek is, a közbe-
szerzésein aratott sikereinkben. 
Mennyiben van szubjektív mérlegelési le-
hetősége egy önkormányzatnak a közbe-
szerzések elbírálásánál? 
P.L.: Semennyire. Minden pályázat szigorú el-
bírálási elemek mentén zajlik, amiben alap-
vetően, körülbelül 70%-ban az ár a döntő té-
nyező. A maradék 30%-nál pedig a szakmai re-
ferenciákat kell vizsgálni. De néha banális 
dolgokon bukhat el egy pályázó. Mondok egy 
példát: volt eset, hogy bár jobb árat adott ki-
csivel egy cég, ám nem tudott felmutatni 
olyan szakemberi tapasztalatot, amit a pályá-
zat előírt. Ilyenkor fontos elbírálási pontokat 
bukhat. Ugyanakkor úgy vélem, hogy önkor-
mányzati szempontból jogos elvárás, hogy ne 

csak olcsón, hanem kiváló minőségben is ké-
szüljön el a beruházás. 
M.Cs.: Éppen ezért törekszik cégünk arra, hogy 
a közbeszerzési pályázatok minden eleméből a 
maximális pontot elérjük. A sok éves tapasztalat, 
a referenciák és a szakembergárda ezt segíti. Több 
olyan település is van a két megyében, ahol az 
évek alatt több beruházást is mi végezhettünk el. 
Ilyen szempontból Erdőkertes sem kivétel. 
De azért csak számít a sokéves együttműkö-
dési tapasztalat? 
M.Cs.: Nyilván, főleg a beruházás ideje alatt. 
Az önkormányzatok is értékelik, hogy meg-
bízható, tapasztalt partnerrel kell együttmű-
ködniük, és nekünk is fontos, hogy felkészült 
településvezetővel dolgozhassunk. 
P.L.: Azt tartom nagyon fontosnak, hogy a köz-
intézmények tervezésénél, kivitelezésénél is 
különleges gondolkodásmód kell. Ez nem 
minden, egyébként jó építőipari cégnél van 
meg. Az álmokhoz képest mindig szűkös ön-
kormányzati lehetőségekből, a terület adott-
ságaiból kell kihozni a maximumot, ahol min-
dig a felhasználói szempont, a funkcionalitás 
kell elsőbbséget élvezzen. Számunkra na-
gyon fontos a megfelelő garanciavállalás is. 
Az erdőkertesi közös beruházásaik közül 
melyik volt a legproblematikusabb? 
P.L.: Talán az óvoda, hiszen ott egy korábban 
csődbe jutott kivitelező által elkezdett, félig 
kész épületet kellett befejezni. 
M.CS.: Különleges kihívás volt a Donga meg-
újítása is, mert egy százéves, gyakorlatilag az 

A TREND Építő Zrt. 17 éve működik si-
keresen az építőipari piacon. Jelen szer-
vezeti formájában 2007 óta. Munkáik 
nagy része Pest illetve Nógrád várme-
gyében valósul meg. 

A cég profiljában az építőipari tevé-
kenységek teljes skálája fellelhető: közé-
pületeket újítanak fel és építenek (óvodák, 
iskolák, bölcsődék, egyéb kormányzati 
hivatalok), nagyvállalatok különböző épí-
tészeti elképzeléseit valósítják meg. Évről-
évre növekvő számban terveztetnek és ad-
nak át magánszemélyek számára lakásokat, 
társas és családi házakat is. Megrendelő-
ik kérését a normál komforttól a fantázia 
határát súroló elképzelésig egyaránt meg-
valósítják. 

2000 szeptembere óta rendelkeznek 
az ISO 9002-es, 2001 decemberétől 
ISO 9001-es minősítéssel, 2008 szep-
temberétől az MSZ EN ISO 14001:2005 
környezetirányítási rendszerrel, illetve 
2010 februárjától MSZ 28001:2008 mun-
kahelyi egészségvédelmi és biztonság-
irányítási rendszerrel.  

A közbeszerzési pályázatokon elnyert 
és megvalósított munkáik hűen tükrözik a 
cég minőségi, műszaki és pénzügyi ver-
senyképességét. Ezen munkák során jó 
partneri viszonyt alakítottak ki önkor-
mányzati illetve nagyvállalati vezetőkkel. 

Évek óta támogatnak gyermekintéz-
ményeket, egyházakat, nyugdíjas ottho-
nokat. Segítséget nyújtanak – anyagi le-
hetőségük szerint –, sport- és szabadidő 
egyesületeknek.

Fotó: Hollai Gábor

Dr. Pásztor László polgármester Mihály Csabával, a Trend Zrt. vezérigazgatójával
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akkori építési technológiával még nem víz-
szigetelt épületet kellett átalakítani. 
Nehéz  feladatnak tűnik a bölcsőde építése? 
M.Cs.: Enyhe lejtésű terület, emiatt némi be-
vágásra szükség van, illetve a homokos talaj mi-
att erősebb alapozásra, de alapvetően nem 
problémás az építési terület, ahol egyébként 
már a földmunkák és a tereprendezési fel-
adatok zajlanak is. 
P.L.: Elkészülte után közlekedési szempontból 
is jól megközelíthető lesz a bölcsőde. Járda 
van, a buszmegálló 3 perces séta, illetve egy 
10-15 férőhelyes parkoló is kiszolgálja majd a 
lakosságot. 420 m2-es alapterületű, plusz 210 
m2 nyitott teraszú épületről beszélünk, amely-
ben 4 csoportszoba és a kiszolgáló helyiségek 
(vizesblokk, melegítőkonyha, játéktárolók, 
öltözők stb.) kapnak helyet. 

Az építkezés milyen ütemben fog zajlani? 
P.L.: Szeptember 30-ra kész kell lennie! 
M.Cs.: Így van, a műszaki átadás szeptember 
30. Az addigi ütemeket tekintve a csúcsidő-
szak, amikor egy időben a legtöbben dol-
goznak a helyszínen április végére, május 
elejére lesz tehető, amikor is a szerkezetépí-
tési munkálatok (falazás, tető) után a szerel-
vényezési és belsőépítészeti szakmunkák 
jönnek. Fontos kiemelnem, hogy törekszünk 
rá minden beruházásunknál, hogy ha lehet, ak-
kor helyi alvállalkozókat is foglalkoztassunk. 
Most például a földmunkákat erdőkertesi 
vállalkozó végzi. Ugyanakkor ez nem min-
denáron szempont, kizárólag akkor, ha a mi mi-
nőségi elvárásainknak megfelel. De egyébként 
állandó, kipróbált alvállalkozói csapattal dol-
gozunk együtt.  

Van lehetősége felügyelni a munkálatokat az 
önkormányzatnak? 
P.L.: Ne vicceljen! Hogyne lenne! Teljes mér-
tékben. Hetente minden csütörtökön ko-
operációs megbeszélést tartunk, ahol átte-
kintjük az aktuális kérdéseket. 
M.Cs.: Egy építkezés szigorú szabályok szerint, 
az építési naplóban feltüntetettek alapján zajlik. 
Egy-egy önkormányzati közintézmény esetében 
ez hatványozottan igaz. Hogy csak egy példát 
hozzak, már a tervezésnél is szigorú szabályok 
szerint, ajánlott típustervekből indulunk ki. 
A kifizetés is ütemezetten történik? 
P.L.: Természetesen. Csak akkor fizetünk, ha 
a szerződésben vállalt ütemezés szerinti tel-
jesítés maximálisan megvalósul. 
Lesz-e valami helyi építészeti különlegessé-
ge a bölcsődének? 
P.L.: A legfontosabb, hogy kiváló minőségben 
betöltse a funkcióját az épület, miközben jól 
illeszkedik, például a kültéri játszóeszközök-
kel is a településképbe. 
M.CS: Erdőkertes építészetére jellemző a 
homlokzati téglaburkolat. Ez a bölcsődén is 
meg fog jelenni. 
P.L.: Nem építészeti és nem funkcionális je-
lentőségű, de számomra nagyon fontos, hogy 
15 új munkahelyet is fog helyben teremteni a 
bölcsőde. És a mi gyerekeink számára épül, sok 
erdőkertesi család életét fogja megkönnyíteni. 

Kovács Péter 

ERDŐKERTESI BÖLCSŐDE: 
A HELYSZÍN ÉS BEÉPÍTÉS ISMERTETÉSE 

A terület jellemzően enyhén lejtős, a telek területe a Mária köz felől erősen lejt a Fő út 
felé. Mindkét utcán megtörténik a szükséges gépkocsi parkolók biztosítása, a telek köz-
művekkel ellátott. 

Az épület földszintes kialakítású, összetett geometriai formájú lesz. A csoportszobák 
és azt kiszolgáló helyiségek három magastetős épülettömbbe helyezettek, az összekö-
tő közlekedő terek a tömbök között lapostetős kialakításúak. A beépített terület: fűtött: 
420,81 m2, fűtetlen: 209,62 m2 (terasz). 

A négy csoportszobás földszintes bölcsőde épületben a csoportszobákhoz kapcsoló-
dóan fürdető, öltözőhelyiség, illetve kiszolgáló helyiségek, melegítőkonyha kerülnek ki-
alakításra.  

Az új épület korszerű építési technológiával épül, jó hőtechnikai paraméterekkel bír. 
Az épület belső vízellátását meglévő közműbekötésről biztosítják, épületen belül nyo-
máscsökkentő és vízszűrő elhelyezésével. A meleg víz termelése központilag indirekt-
fűtésű tárolóban történik, hőszivattyú által megtermelt fűtési energiával. Az épületen be-
lül cirkulációs hálózat kerül kiépítésre. A melegítőkonyha területén keletkezett zsíros szenny-
víz konyhatechnológiai dokumentáció szerint épületen belül telepített zsírfogó műtár-
gyakon keresztül kerül elvezetésre. 

Az épület fűtési-hűtési energiaellátását központi levegő-víz hőszivattyús hőtermeléssel 
biztosítják kedvező tarifás energiaellátással, padlófűtési, mennyezethűtési hőleadók ter-
vezésével. 
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KÖZÖSEN VÁLTJUK VALÓRA... 
(Fotók: Facebook/Erdőkertes Község Önkormányzata és Facebook/Dr. Pásztor László)

KERTESI NAPTÁR 
 
Nagy siker a gyerekeknek készített naptár és a benne szereplő Ker-
tesi Eszti

HULLADÉKNAPTÁR   2024

ÖSSZERAKHATÓ MADÁRETETŐ 
 
Hódi Gabriella helyi vállalkozásként 4 db összerakható madárete-
tőt ajándékozott a legkisebbeknek
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Hogyan kerültél az erdőkertesi Polgármesteri 
Hivatalba?   
A jelenlegi munkahelyem előtt már dolgoztam 
két önkormányzatnál. Először a pomázi Ön-
kormányzatban, aztán amikor hét évvel ezelőtt 
átköltöztem Őrbottyánba, akkor a váci Pol-
gármesteri Hivatal pénzügyi osztályára kerül-
tem. Annak idején gazdasági szakközépisko-
lát végeztem, a mikro és makrogazdálkodás volt 
a választott területem, illetve már ott is tanul-
tam vállalati könyvelést. Később pénzügyi is-
kolában is tanultam. A gyakorlatban sokkal ér-
dekesebb ez a munka. Van egy terület, ami iga-
zán közel áll hozzám és most ott kamatoztatom 
a tudásom.  
Érettségi után sportoló voltam, testépítéssel 
foglalkoztam. Fitneszmodellként versenyez-
tem, és jó eredményeket értem el. 2007-ben 
magyar bajnok lettem, a világbajnokságra is ki-
jutottam. Akkoriban annyira beszippantott 
az egészséges életmód, a sport, egész nap em-
berek között voltam, akikkel hasonló az ér-
deklődési körünk, hogy úgy döntöttem, ezzel 
szeretnék foglalkozni. Felvételiztem a Test-
nevelési Egyetemre, de az ottani képzés nem 
igazán nyerte el a tetszésemet, mivel kevés volt 
a gyakorlati óra. Úgy döntöttem, OKJ-s tan-
folyamokon fogom elsajátítani a szükséges is-
mereteket: fitnesz instruktor, aerobik edző, 
gyermek mozgásprogram vezető és animátor 
képesítéseket szereztem. Ezek után pár évig 

személyi edzéssel, coachinggal foglalkoztam, 
melynek keretében életvezetési tanácsokat is 
adtam. Aztán megszületett a kisfiam. A gyes 
alatt elvégeztem egy dajkaképzést arra az 
esetre, hogyha a gyermekem bölcsődébe ke-
rül, legalább az első félévben el tudjam kísérni. 
Aztán jött egy álláslehetőség a pomázi ön-
kormányzattól. Mivel a gyermek nevelése a 
legfontosabb feladatom, ezért olyan munka-
helyet szerettem volna, ahol családközpontúan 
gondolkodnak és ezt az Önkormányzatoknál 
találtam meg. Azóta folyamatosan államigaz-
gatásban dolgozom. Úgy érzem, értek ahhoz, 
amit csinálok és szeretem is így evidens volt, 
hogy a közszférában maradok. 
Itt a hivatalban mik a feladataid? 
Itt is a pénzügyi osztályon dolgozom, mint ügy-
intéző. Számlázással, bérleményekkel, valamint 
a pénzmozgás könyvelésével, banki művele-
tekkel foglalkozom. Az is a munkám része, hogy 
nyilvántartásokat készítek. Nagyon szeretek 
számlázni, nyomozni, és imádom az Excel 
táblázatokat (nevet). Ez a munka rendkívül sok-
rétű, és a segítségnyújtás is benne van, hiszen 
segítek az embereknek, a kollégáknak, ami köl-
csönös. Azt tapasztalom, hogy az erdőkerte-
si hivatal is családközpontú munkahely, ahol fi-
gyelembe veszik az embereket. Állami szek-
torban is ritkán láttam arra példát, hogy tole-
rálják, amikor el kell mennem, mert beteg a 
gyerekem. A légkör is családias, és ez nekem 

nagyon sokat jelent. A rendezvényeket is 
kedvelem, a korábbi munkahelyeimen külsős 
cégek oldották meg a kiszolgálást, így először 
féltem ettől a feladattól, de hamar bele-
jöttem. Most már kifejezetten örülök, ha részt 
vehetek benne. Kialakul egy személyesebb 
kapcsolat olyan ügyfelekkel is, akiket azelőtt 
csak papírból ismertem. 
Úgy tudom, jelenleg is éppen továbbképzed 
magad. 
2022-ben elkezdtem a Pázmány Péter Kato-
likus Egyetem szociálpedagógia szakát. Ehhez 
bizonyos tantárgyakból újra érettségi vizsgát 
kellett tennem emelt szinten, illetve a plusz 
pontok miatt a pedagógiai asszisztens és csa-
ládsegítő, valamint gyermekpszichológus kon-
zulens képzést is elvégeztem. Úgy érzem, na-
gyon emberközpontú vagyok, érdekel, ki mi-
ért került hátrányos helyzetbe, kinek miben tu-
dok segíteni. Ugyanakkor a pénzügyet is sze-
retem, nincs kizárva, hogy a kettőt együtt, pár-
huzamosan fogom csinálni. A mesterképzés el-
végzése is tervbe van véve, szívesen foglal-
koznék bírósági mediációval. Az iskolaválasz-
tásnál fontos szempont volt, hogy egyházi 
egyetemet válasszak, hiszen a vallás fontos sze-
repet játszik az életemben.  
A korábbi, egészségtudatos életmódodból be 
tudsz építeni valamit a köztisztviselői élet-
formába? 
Az ülőmunka nem a legideálisabb az emberi 
test számára, ezért igyekszem heti két-há-
rom alkalommal úszni, kocogni, vagy legalább 
sétálni. Ezeket persze munka, tanulás és gye-
rek nevelés mellett nem túl egyszerű beiktatni, 
de igyekszem. A táplálkozásra azonban ma is 
nagyon figyelek. Bár imádom a csokoládét, 
igyekszem napi ötször étkezni, és zöldséget, 
gyümölcsöt tartalmazó menüt választani. Ré-
gen annyiszor le kellett mondanom az édes-
ségekről, hogy most már ezeket sem hagyom 
ki az étrendemből.  
A szűkös időbeosztás mellett marad még időd 
bármilyen hobbira? 
Általában minden második hétvégén bejárok 
az egyetemre. Amikor nem kell mennem, ak-
kor pihenek, vagy szívesen olvasok a tanul-
mányaimhoz kapcsolódó szakkönyveket. Na-
gyon szeretek társasjátékozni, sakkozni, és 
sokat kézműveskedünk a kisfiammal. Ha időm 
engedi, a családtagokat is örömmel látogatom. 

 
Márkus Judit 

HIVATAL A HIVATÁSOM 

MOTUZ DÓRA, PÉNZÜGYI ELŐADÓ 
 
Motuz Dóra lassan egy éve dolgozik az erdőkertesi Polgármesteri Hivatal pénzügyi csoportjában, előtte azonban a pomázi és a váci 
önkormányzatnál tett szert gyakorlatra. A köztisztviselő régebben fitnesz modellként is dolgozott, jelenleg pedig a Pázmány Péter 
Katolikus Egyetem szociálpedagógus szakán bővíti ismereteit, melyeket ugyancsak a helyi hivatalban szeretne majd kamatoztatni.

Motuz Dóra

Fotók: Hollai Gábor
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2024. a gyermekek éve. Ennek megfelelően Erdőkertes is igyekszik programjaiban kiemelt 
figyelmet fordítani a legkisebbekre. Néhány idei gyermekprogramot is tartalmazó eseményt 
ajánlunk olvasóink figyelmébe, az elmúlt év rendezvényeinek hangulatát felelevenítő fotókkal. 
Március 23. szombat: FECSKEHÍVOGATÓ 
Május 1. szerda: MAJÁLIS 
Május 10-11. péntek-szombat: JÁTSZÓTEREK NAPJA 
Május 26. vasárnap: NEMZETKÖZI GYERMEKNAP 
November 8. péntek: MÁRTON-NAPI FELVONULÁS 
November 30. szombat- december 21. szombat: ADVENTI PROGRAMOK 
December 7. szombat: ADVENT-MIKULÁS

Közélet

2024: A GYERMEKEK ÉVE 
(Fotók: Hollai Gábor)
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Kálloy Molnár Péter színész, költő, zeneszerző. 
1993-ban végezte el a Színház- és Filmművészeti Fő-
iskolát, osztályvezető tanára Iglódi István volt. 
1991-ben a Nemzeti Színházhoz került, majd 1992-
től 1997-ig a Vígszínház társulatának tagja volt. 1997-
től szabadfoglalkozású, a Komédiumban, az Inter-
national Buda Stage-ben és a Thália Színházban ját-
szik, emellett rendszeresen szinkronizál. A nézők a 
televízió Beugró című improvizációs műsorából is 
ismerhetik. Három saját lemeze jelent meg.  

Farkas Izsák klasszikus hegedűművész, aki mozarti 
játékossággal száguldozik Bachtól a 21. századi ze-
néig és vissza. Komoly nemzetközi sikerek jelzik visz-
sza tehetségét, egyéni stílusát. 2010-ben végzett 
hegedűművészként, azóta hangszerével, elektroa-
kusztikus eszközökkel és performanszaival a zene 
fogalmi határainak tágításán dolgozik. Jelenléte a kü-
lönféle színházművészeti irányzatokban folyamatos, 
mindemellett számos fúziós, crossover, jazz és 
rock zenekar tagja, vezető egyénisége, különleges 
zeneművész és sikeres tanár. Munkásságát össze-
foglalva elkezdte építeni a „Follow the Violin” kö-
zösségi brandet.  

Kálloy Molnár Péter Farkas Izsákkal készített 
egyedi, sírós-nevetős, könnyed, de mégis tartalmas 
zenei anyagot. Az est folyamán népdal átdolgozá-
sok, Ady Endre és József Attila versek, burleszkek, 
zenei csemegék hangoztak el – ismerős dallamok 

új köntösben. A művészeknek sikerült a közönsé-
get is dalra fakasztani egy kánon erejéig. Termé-
szetesen a humor sem maradt ki a programból. Vé-
gül egy néző által javasolt téma – elszökött a kutyám 
– címmel egy remek zenei improvizáció is született 
szemünk láttára, fülünk hallatára. Különlegesen 
ínyenc zenei est volt ez a javából, ahol még az al-
kotás folyamatába is betekinthetett a hallgatóság. 

Rimai S. Éva 

ERDŐKERTESI FALUHÁZ ÉS KÖNYVTÁR 

KIS ÉJI ZENE 
– KONCERTSZÍNHÁZI EST A MAGYAR KULTÚRA NAPJÁN 
A magyar kultúra napját 1989 óta ünnepeljük meg január 22-én, annak emlékére, hogy Kölcsey Fe-
renc 33 évesen, 1823-ban ezen a napon tisztázta le a Himnusz kéziratát, amely a „Magyar nép zi-
vataros századaiból” alcímet viseli. A vers 1929-ben jelent meg Kisfaludy Károly Auróra című fo-
lyóiratában. A vers Erkel Ferenc zenéjével hazánk nemzeti himnusza lett, de Kölcsey mindössze 48 
évet élt, így ezt nem érte meg. A mű eredeti kéziratát Kölcsey saját kezű aláírásával az Országos Szé-
chényi Könyvtár őrzi. Erdőkertes az ünnepet Kálloy Molnár Péter (gitár) és Farkas Iszák (elektro-
mos hegedű) koncertszínházi előadásával ünnepelte a Faluházban. Köszöntőt dr. Pásztor László pol-
gármester mondott a pozitív kultúra erkölcsi jelentőségét kiemelve.

„Bolond hangszer: sír, nyerit és búg. 
Fusson, akinek nincs bora, 
Ez a fekete zongora. 
Vak mestere tépi, cibálja, 
Ez az Élet melódiája. 
Ez a fekete zongora.” 

(Ady Endre: A fekete zongora) 

Fotók: Hollai Gábor



 
 

EGÉSZSÉGNAP 
ERDŐKERTESEN   2024. ÁPRILIS 13-ÁN 

 
SZOMBATON 

 
EGÉSZ NAPOS PROGRAMMAL VÁR 

AZ ÖNKORMÁNYZAT MINDEN ÉRDEKLŐDŐT. 
 
A nagyszabású rendezvényen gyermek és felnőtt szűrő-
vizsgálatokkal – például nyakiér ultrahang, hallásvizsgálat 
– írás- és rajzelemzéssel, valamint egészségvásárral készü-
lünk. 
Különböző területeken hallhatnak szakmai tanácsadást. Téma 
lesz a sokakat érintő cukorbetegség, az egyre gyakoribb éte-
lintolerancia, a gyermekkori elhízás vagy a mellrák elleni 
küzdelem. 
A rendezvény során nem maradhatnak el a gyermekprog-
ramok sem. A legkisebbek egy szórakoztató mesemusical so-
rán sajátíthatják el a helyes fogmosás technikáját. 

 
Helyszín: 

 
ERDŐKERTESI FALUHÁZ ÉS KÖNYVTÁR
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TERMÉSZETESEN ERDŐKERTES 
 
 KEDVES ERDŐKERTESIEK!
Most, hogy átléptünk 2024-be, új lehetőségeket keresünk, új terve-
ket szövünk és számot vetünk a tavalyi évről. A Természetesen Erdő-
kertes program keretében az év első rendezvénye a Fecskehívogató. 
Mint főszervező szívből ajánlom ezt a programok mindazoknak, akik 
többet szeretnének tudni kertjük működéséről, a tavaszi faápolásról, 
vagy a helyes metszésről. Természetesen itt Erdőkertesen a gyermekek 
is szerepet kapnak környezetünk szépítésében és alakításában. Ezért 
a Fecskehívogatón várjuk őket a kibővített tanösvényünkkel, de virá-
gos balkonládát is építhetnek szüleikkel.  

A tavalyi évben indult útjára a Zöld Jó Cselekedetekért járó zöld pe-
csét gyűjtés. Most, hogy lezártunk egy évet, a Fecskehívogatón sze-
retnénk megajándékozni a pecsétekkel rendelkező segítőket. Ők azok, 
akik szabadidejüket és munkájukat adták, és remélem, adják idén is 
azért, hogy itt, ahol élünk minél szebb környezet vegyen bennünket 
körül. Azért, hogy amikor sétálunk, vagy az autóból hazafelé sietve ki-
nézünk, azt láthassuk, hogy egyre több a zöld terület és a virág. Idén 
is szeretnénk fákat ültetni, virágosítani, parkosítani Önökkel közösen.  
Hiszen közösen váltjuk valóra.  

A Kertes Erdőkertesért Munkacsoport tagjaival már készülünk az idei 
Szép Kertek versenyre és az őszi Kertészeti Fesztiválra. Remélem so-

kukkal találkozhatunk rendezvényeinken, a Zöld Jó Cselekedet ke-
retében akcióinkon.  

Megköszönöm a Munkacsoport tagjainak az elmúlt évi munkáját, sze-
mély szerint Csapó Krisztinának, Inczédyné Pajor Mónikának, Majcher 
Mónikának, Gál Szőke Szabinának, Fogarasi Tibornak, Pyka Zsoltnak 
és képviselő társamnak, Galló Györgynek. Számítok rájuk idén is.  
Találkozzunk a Fecskehívogatón! 

Üdvözlettel: Nagyné Gódor Csilla 
alpolgármester 

Nagyné Gódor Csilla a tavalyi rendezvényen

Fotók: Hollai Gábor

 

március 8. péntek 
NEMZETKÖZI NŐNAP 

március 15. péntek 
1848/49-ES EMLÉKNAP 

március 23. szombat 
FECSKEHÍVOGATÓ 
április 11. csütörtök 

KÖLTÉSZET NAPJA 
április. 13. szombat 

ERDŐKERTESI EGÉSZSÉGNAP 
április 20. szombat 

A FÖLD NAPJA 
május 1. szerda 

MAJÁLIS

 
JÖN… JÖN… JÖN! 

2024. MÁRCIUS-ÁPRILIS PROGRAMAJÁNLÓ

A VÁLTOZÁS JOGÁT FENNTARTJUK! 
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Mióta éltek Erdőkertesen? 
Tősgyökeres erdőkertesiek vagyunk. Itt nőttünk 
fel, anyu is és én is. A nagymamám a Diófa Ét-
teremben dolgozott a Fő úton, ahol most pék-
ség van. Édesanyám Veresen kezdte a szakmát, 
aztán, 2000-ben nyitott itt virágüzletet, a Fő úti 
szolgáltatósoron. Amikor vége lett a tanításnak, 
első utam mindig oda vezetett. Akkoriban 
még nem szerettem volna virágos lenni. Láttam, 
milyen sokat dolgozik anyu, egyáltalán nem volt 
szabadideje. Egymást érték az esküvők és a te-
metések, plusz az önkormányzati események. 
Elrettentőnek tűnt számomra ez a munka. Egy-
szer aztán mama stroke-ot kapott, anyu pedig 
bezárta az üzletet. Kialakított otthon egy vi-
rágműhelyt, és onnan intézte a kiszállításokat. 
Hogyan léptél édesanyád nyomdokaiba? 
Anyu egyik barátja budapesti, hűvösvölgyi vi-
rágüzletében tanultam meg a szakmát, virágot, 
koszorút kötöttem. Kezdett tetszeni a dolog, és 
egyszer csak átkattant valami a fejemben. Úgy 
éreztem, én is ezzel szeretnék foglalkozni. Anyu 
persze próbált lebeszélni, mert látta a szakma hát-
rányait, például hogy kevés időt lehetsz a csalá-
doddal, hiszen ünnepnapokon is dolgozni kell. 
Szerette volna, ha egyetemre megyek, de nekem 
nem volt erre késztetésem. Megfogalmazódott 
bennem, hogy virágüzletet szeretnék. Anyu 
úgy gondolta, előtte tapasztalatokat kell szerezni, 
más virágüzletekbe is kellene dolgozni. Elmen-
tem hát Dunakeszire, utána Veresre, aztán ami-
kor éreztem, hogy itt az idő, eladtam az autómat 
és befektettem az árát. Egy ismerősömtől meg-
tudtuk, hogy van egy kiadó üzlet Nagytarcsán. 
Megnéztük, és egyből beleszerettünk. 
Ez lett a Tesoro Florist. Mikor nyitottatok? 
2021. március 1-jén, közvetlenül a pandémia 
előtt. A virágos szakszervezetnek köszönhető-
en még nyolcadikáig nyitva lehettünk, aztán jó 
ideig csak az otthoni műhelyben dolgoztunk. 
Azóta is sokszor megtörténik, hogy hazahozzuk 
a munkát. A készlet Nagytarcsán van, de az er-
dőkertesi eseményekre általában itt készülünk. 
Mi a kedvenc virágod? 
A fehér rózsa. Édesanyámnak is mindig rózsát 
veszek, nagyon szereti a David Austin rózsá-
kat. A kertjében is van elkülönítve egy rózsa-
ágyás, csupa különleges példánnyal. 
Hogyan tudtok együtt dolgozni? 

Vannak közöttünk súrlódások, meg ízlésbeli kü-
lönbségek is, de elfogadjuk egymás rigolyáit. 
Nekem mindig ő lesz a legnagyobb tanárom, 
nagyon büszke vagyok rá. Neki köszönhetem 
az életemet, és a mai napig támogat, hiszen fo-
lyamatosan együtt vagyunk. Ő még régebbi 
technikákat tanult, én már modernebbeket, és 
próbáljuk kölcsönösen átadni egymásnak a tu-
dásunkat. Általában képzésekre is együtt me-
gyünk, bár valakinek mindig kell lenni a boltban, 
hiszen csak ketten vagyunk. Mi erre nem mun-
kaként, hanem hivatásként tekintünk. Mind-
ketten ennek szenteljük az életünket. Egy kicsit 
át kell szellemülni ezekhez a dolgokhoz, hiszen 
nem sorozatgyártást végzünk, hanem sze-
mélyre szabott, egyedi alkotásokat készítünk. 
A régi, jól megszokott celofán csomagolásos ger-
berához, szegfűhöz és páfrányhoz képest ma-
napság jóval szélesebb a virágválaszték, és a szí-
nek palettája is kibővült. Régen nem voltak ilyen 
árnyalatok, és drótozták a virágokat. Most már 
mindent beletűzünk a vizes oázisba. Így egy-
részt tartósabb, másrészt előre is lehet dolgozni.  
Milyen különleges megbízásaitok vannak? 
Tavaly év végén egy ismerős temetésére kétmé-
teres koszorút készítettünk, lakatossal kellett hoz-
zá állványt csináltatni. Manapság szeretnek az em-
berek nagyobb, különlegesebb csokrokat aján-
dékozni. Egy visszatérő megrendelőnk például 180 
cm magas kompozíciókat szokott rendelni. Mivel 
ennyire hosszú virág nem létezik, ennek elkészí-
téséhez speciális technika szükséges. Számos es-

küvői dekoráció mellett a veresi Szentlélek-temp-
lom virágdíszeit is mi készítjük, illetve az erdőker-
tesi és a kistarcsai önkormányzat rendezvényei is 
hozzánk tartoznak. Ez utóbbi 300 darab teljesen 
egyforma virágbokszot szokott készíttetni peda-
gógusnapra. Ez egy igazi kihívás, ugyanis egyszerre 
kell megcsinálni mindet. Különféle virágok kerül-
nek egy vizes tűzőhabba. Ezeket huszonnégy órán 
keresztül áztatjuk, aztán kis kalapdobozokba rak-
juk, és belefecskendezünk egy kis tartósítót. 
Mi a legnagyobb álom? 
Nagy könnyebbség lenne, ha itt helyben is le-
hetne virágüzletünk. Egy ugyanolyan, amilyet 
Nagytarcsán alakítottunk ki. A karácsonyi kiraka-
tunk például teljesen olyan szokott lenni, mint a 
gödöllői Karácsonyház. Sokan csak azért néznek 
be hozzánk, hogy egy kicsit feltöltődjenek. 
A nyüzsgésből, pörgésből néha ki kell szakadnia 
az embernek. Mivel a családunkat, főleg anyut na-
gyon sokan ismerik, szerintem az itteniek is örül-
nének, ha időnként ki tudnának szakadni a szür-
keségből, és feltöltődhetnének egy kis virágillattal. 

Márkus Judit 

Vivi mottója: „Ha nem vágsz bele, soha nem tudod 
meg, sikerül-e!”

Csapó Vivien

Csapó Krisztina

KERTESEN-NŐ 

CSAPÓ VIVIEN, 
A TESORO FLORIST VIRÁGÜZLET TULAJDONOSA 
 
Csapó Vivien kislány kora óta virágok között él. Saját bevallása szerint mindent az édes-
anyjának, Csapó Krisztinának köszönhet, hiszen tőle leste el a virágkötés csínját-bínját, 
és a mai napig ő segíti munkáját a nagytarcsai Tesoro Florist virágüzletben, amely három 
éve éppen a pandémia előtt nyílt, és ahol valóságos csodák születnek az anya-lánya pá-
ros kezei alatt. A nagy álom azonban egy erdőkertesi virágszalon.  

Fotók: családi archivum

Kertesen-NÓ́
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Februárban megint visszatértek az erdőkertesi 
fagyok, mindenhonnan jégcsapok lógtak, jég-
virágok díszítették az ablakokat és az autók szél-
védőit. Bobó és Zozó gyakran kiruccant a va-
rázslatos szánkóval. Ilyenkor Jojót is magukkal vit-
ték, annak ellenére, hogy Biri néne szobafog-
ságot helyezett kilátásba arra az estre, ha egyet-
len haja szála is meggörbül a kisunokájának. 

– Úgy vigyázzatok rá, mint a szemetek fé-
nyére! – kiabálta rendszeresen a kölykök után. 

Jól ismerte Jojót, aki a mackókhoz hason-
lóan, minden csínytevésben benne volt. A kis-
lány szívesen hógolyózott a fiúkkal, de a 
dombról gurulást sem hagyta volna ki semmi 
pénzért. Legtöbbször sártól vagy hótól csa-
takosan, átázott kabátban és overálban tért 
haza, felemás kesztyűben, átizzadt sapká-
ban. Göndör kis hajtincsei rakoncátlanul lóg-
tak csillogó zöld szemébe, igazi kis ördögfió-
kának látszott. 

– Tudjátok, hogy előttetek egy varázsló la-
kott itt? – kérdezte titokzatosan a medvebo-
csoktól az egyik kiruccanás utáni kakaózás 
közben. 

– Tényleg? – ámuldozott Zozó. – Akkor biz-
tos a szánkót is ő felejtette itt. 

– Szerintem nem véletlenül hagyta az ud-
varon Csiri bá… – sejtelmeskedett tovább 
Jojó. 

– Csiri bá? Hát ez meg miféle név? És miből 
gondolod, hogy nem lehet véletlen? – bosz-
szankodott Bobó. 

– Csiri bá nem költözött el Erdőkertesről, csak 
átcuccolt egy másik utcába, hogy ott is tobo-
rozzon mágus tanoncokat. Én is a tanítványa va-
gyok, de már csak heti egyszer 
szoktam elmenni hozzá. Va-
rázsfőzet tudományból szokott 
korrepetálni. 

– És ezt miért csak most mon-
dod, Jojó? –vonta kérdőre Bobó. 
– Elő azokkal a varázsfőzetekkel, 
lássuk, mit tudnak! 

– Jaj, Bobó! A varázserejű ita-
lokat mindig frissen kell megfőz-
ni, különben hatástalanok! Na-
gyon sok receptet tanultam Csiri 
bától. Majd legközelebb áthozom 
a gyűjteményemet, de most már 
ideje hazamennem. 

– De azt nem árultad el, mi a cél-
ja velünk a varázslónak. Miért hagyta itt a szán-
kót? – firtatta tovább Bobó. 

Jojó éppen válaszra nyitotta a száját, ám 
ebben a pillanatban megszólalt a mobilja, il-
letve valami, ami nagyon hasonlított rá. Ért-
hetetlen nyelven beszélt valakivel, aki a vo-

nal túloldaláról osztotta 
az észt.  

– Baj van, fiúk! – tolmá-
csolta kétségbeesetten. – 
Az Ifjúsági tábornál ke-
resztbe fordult egy busz. 
Megcsúszott a nagy hó-
ban, és most nem mozdul. 
Előtte és mögötte feltor-
lódtak a járművek. Az ebé-
det szállító autó pedig nem 
tudja bevinni az ebédet a 
Szivárvány csoportos ovi-
soknak. Segítenünk kell! – 
hadarta tovább. 

– Jojó! Egyre jobban összekuszálod a szá-
lakat. Kivel beszéltél? És hogyan tudnánk se-
gíteni? – érdeklődött bambán Zozó. 

– Ígérem, majd mindent megmagyarázok! 
De most gyorsan a szánkóhoz! – kiáltotta a kis-
lány, és kiviharzott az ajtón. 

A medvék értetlenkedve követték. Mire ki-
cammogtak, Jojó már indította is a járgányt, 
ami csak azért volt meglepő, mert eddig 
mindig a hátsó ülésen kuksolt. Annál is meg-
döbbentőbb volt, amikor a következő má-
sodpercekben a szánkó orra hegyesedni kez-
dett, a középső része henger alakúvá formá-
lódott, a vége pedig vadul füstölt. Bobó és 
Zozó szájtátva bámulták, hogyan lesz a piros 
szánból lökmeghajtású mentőhelikopter. 
Egyedül a színe maradt változatlan. A macik 
szempillantás alatt betuszkolódtak a hátsó ülé-
sekre, és aggodalmasan figyelték, ahogy Jojó 
magasba emeli a gépet. 

– Mit titkolsz még elő-
lünk, Jojó? – nézett rá gyanakvóan Bobó. 

– Ez Csiri bá csodajárgánya, a Repp2113. Ő 
az egészségi állapota miatt már nem vezetheti, 
így a legtehetségesebb tanítványára hagyta  – 
húzta ki magát büszkén Jojó. 

– Ezt a hacukát is ő nőtte ki? – mutatott Bobó 

a kislány által viselt ruházatra. Csak az 
imént vette észre, hogy a barackszínű dzseki-
overál összeállítás helyett egy szuperhős jel-
mezhez hasonlatos gúnya van rajta. 

– Nem! Ezt nagyi tervezte nekem a men-
tőexpedíciókhoz – vigyorgott Jojó. 

– Expedíciók? Már több is volt? Vagy még 
lesz is? – találgatott Zozó, erre azonban már 
nem kapott választ. Megérkeztek az Ifjúsági tá-
borhoz, ahol óriási káosz fogadta őket. Jojó az 
elakadt busz fölé kormányozta a szuperjár-
gányt, kinyitotta az alsó részét, és köteleket 
eresztett le. 

– Ezeknek kampó van a végén. Körbe kel-
lene tűzdelni a buszon – adta ki a parancsot a 
kisunoka ellentmondást nem tűrő hangon. 
A mackóknak nem volt más választásuk, le kel-
lett mászniuk a köteleken, és beakasztani a 
kampókat a buszba, Jojó pedig megkezdte a 
jármű kiszabadítását. Az autókból döbbent em-

berek szálltak ki, és amikor látták, mi tör-
ténik, ők is elkezdték tolni a buszt. A cso-
dás összefogásnak köszönhetően a járat 
pillanatok alatt visszatért a Fő útra, az au-
tósok hatalmas ovációval ünnepelték a fi-
atalokat, az ételszállító furgon pedig 
befordulhatott végre az éhes ovisokhoz. 

– Ez meleg helyzet volt! – lihegte 
Zozó, ahogy visszaértek a fedélzetre. 

– Ne féljetek, amíg engem láttok! – ki-
áltotta boldogan Jojó. 

Ahogy visszaértek az udvarra, és ki-
szálltak a masinából, az újra visszavál-
tozott szánkóvá. 

– Mégis kitől jött ez az információ? 
És hogyhogy már van mobiltelefonod? 

– faggatózott Bobó. 
– Ez nem mobil! De majd legközelebb 

mindent elmesélek. Most farkaséhes lettem – 
somolygott Jojó, és elillant a megdöbbent 
mackótekintetek elől. Csakúgy lobogott utá-
na a szuperhős palást. 

Márkus Judit 

Illusztrációk: Király ZsuzsaJOJÓ CSODÁLATOS ÁTVÁLTOZÁSA
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Hol és milyen családba született? 
Kaposváron születtem, 1975-ig ott is laktam. 
Édesanyám volt az első, aki szülővárosomban 
óvodát hozott létre. Édesapám mechanikai 
műszerész volt. Öcsém nyomdász. A Táncsics 
Mihály Gimnáziumban érettségiztem Kapos-
váron. A férjem polgári alkalmazottként a hon-
védségnél dolgozott műszaki ellenőrként. 
Marcaliban kaptunk lakást, ahol két gyerme -
künket neveltük fel. A gyerekeink felsőfokú ta-
nulmányaik során önálló életet kezdtek, majd 
családot alapítottak és elköltöztek. Így, hogy 
többet találkozhassunk velük és az unokáink-
kal, 2003-ban közelebb költöztünk a főváros-
hoz, így Erdőkertesen vettünk házat. Hat uno-
kám van. A zene – amatőr szinten – minden csa-
ládtagunk életében fontos szerepet tölt be. 
Milyen munkakörökben dolgozott nyugdíjas 
koráig? 
Nagyon szerettem sportolni, NB I-es röplab-
dázó voltam. Érettségi után a Testnevelési Fő-
iskolára szerettem volna menni, de közben le-
hetőségem adódott az NDK-ban dolgozni. Az 
volt az ígéret, hogy mellette nyelvet tanulha-
tunk és főiskolára is jelentkezhetünk. A való-
ságban azonban ez nem így történt, textil-
gyárban dolgoztam három műszakban. Egy év 
után felbontottam a szerződést és hazajöttem. 
Elmentem egy építőipari céghez bérszámfej-

tőnek. Húsz évig voltam Marcaliban a HM nőt-
len tiszti szálló alkalmazásában. Ezután egy né-
met érdekeltségű cégnél két éven keresztül vé-
geztem felelősségteljes munkát. Később né-
hány évig Marcali körzetében szociális jellegű 
munkakörben dolgoztam. Erdőkertesre köl-
tözésünk után a Faluház könyvtárában dol-
goztam, ahol a könyvállomány elektronikus 
nyilvántartásba vételével foglalkoztam. 
Hogy lett a Barátság Nyugdíjas Klub vezetője? 
1975 óta van Erdőkertesen nyugdíjas klub. Jó-
magam Ritter Erzsitől vettem, át a klub veze-
tését, aki 2015-ben lemondott a tisztségéről. 
A tagság és a polgármester bizalmából azóta 
vagyok a klub vezetője. Éppen abban az év-
ben volt a klub fennállásának 40. évforduló-
ja, így azonnal a „mély vízben” kezdtem a ve-
zetői feladataimat. Úgy érzem, hogy élvezem 
a tagok bizalmát. Mindent megteszek értük, 
amit csak tudok. Személyes ügyeik elinté-
zésben, a Polgármesteri Hivatallal való kap-
csolattartás során igyekszem támogatást sze-
rezni a programjainkhoz saját tagdíjunkon fe-
lül. Megtiszteltetés a számomra, hogy 2014-
ben Erdőkertes Ifjúságáért, majd 2023-ban Ké-
kesi Péter Erdőkertes Közéletéért önkor-
mányzati elismerésben részesültem. 
Hány fős tagsággal rendelkezik a klub? 
Létszámunkat tekintve 61-62 fős nyilvántartott 

tagunk van. Többen vannak 80 év felettiek is. 
Néhányan átjárnak szomszédos települések-
ről Őrbottyánból és Veresegyházról is. Az éves 
tagsági díjunk 4000 Ft/fő/év, de a 80 év fe-
lettieknek ingyenes. A kirándulásokon a busz 
költségét és a belépődíjakat mindenkinek 
magának kell fizetnie. 
Milyen programokat szerveznek? 
Rendszeresen minden szerdán 16.00 órától van 
klubnapunk a Faluházban, ahová minden ér-
deklődőt szeretettel várunk. Szoktunk rendezni 
vetélkedőket, zsíros kenyeres, tócsnis partikat, 
kirándulásokat. Negyedévre előre tervezzük a 

„A nyugdíj épp azt a lehetőséget teremti meg, 
hogy az ember járhassa a maga útját, és tovább fej-
lődhessen.”                                               ( Gerrit Deems)

BARÁTSÁG NYUGDÍJAS KLUB 
 
A családdal, barátokkal, ismerősökkel töltött idő nemcsak a hangulatunkat dobja fel, de 
érezhetően jó hatással van a kognitív képességekre, a memóriára, a mentális egészség-
re, sőt még a fizikai állóképességre is. Azáltal, hogy rendszeresen kimozdulunk otthonról 
abból a célból, hogy találkozzunk másokkal, máris több mozgást csempésztünk a napunkba, 
mintha csak a fotelben ülve kapcsolgattuk volna a televíziót. Számos ilyen közösségi él-
ményt kínál az erdőkertesi Barátság Nyugdíjas Klub is, amelynek vezetőjével, Bencze Kál-
mánnéval, Verával beszélgettem a Faluházban.

Bencze Kálmánné, Vera 

Fotók: Rimai
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programjainkat, amelyekre várjuk a tagság ja-
vaslatait is. Évente kétszer tartunk táncos estet, 
amelyeken Szemánszky Attila szolgáltatja a ze-
nét. Megtartjuk a nőnapot, sőt férfi napot is. Ez 
utóbbi november hónapban szoktuk szervez-
ni. Jelmezes farsangi bálokat is tartunk. 15 év-
vel ezelőtt alakult a Kistérségi Idősügyi Tanács, 
amelynek szintén vannak rendszeres összejö-
vetelei, mindig más-más településen. Szívesen 
ellátogatunk ezekre is. Most Pallag Katalin, a Fa-
luház korábbi vezetője, klubunk tagja lett a ve-
zetője. Szép számmal veszünk részt a telepü-
lés kulturális eseményein is. Kézműves mun-
káinkat többször is bemutattuk a helyi kiállítá-
son például gobelinek, festmények, hímzések, 
fafaragások dicsérik kezeink munkáját. 
Milyen programok lesznek ebben a negyed -
évben? 
Február 14. Zenés farsang tombolával  
Február 25. Klubnap 
Február 29. Nemzeti Múzeum – Magyar 

menyasszony című kiállítás megtekintése 
Március 6. Nőnap a klubban 
Március 15. Részvétel az erdőkertesi ünnep-

ségen 
Március 20. Névnaposaink megünneplése 
Március 27. Húsvéti ünnep 
Miért tartja fontosnak a klub működését? 
Jó hatással van az emberekre, közösségben van-
nak, egy kicsit kimozdulnak otthonról. Meg-
beszélhetjük örömeinket, megoszthatjuk bá-
natainkat, meghallgathatjuk mások véleményét 
és közös élményekkel gazdagodhatunk. Min-
denkinek ajánlom, hogy jöjjön közénk és érez-
ze jól magát. Már arra is volt példa, – bár nem 
ez a fő cél, csak mellékhatás, – hogy a közös 
programokon társak találtak egymásra. 
Milyen kívánsága volna a klub jövőjére nézve? 
Nagyon szeretnénk egy önálló ingatlant, ahol 
bensőségesebb klubéletet élhetne a tagságunk. 

Hol jelentkezhet, aki a klubtagok sorába 
szeretne jelentkezni? 
Szerdánként az Erdőkertesi Faluház és Könyv-
tár színháztermében várjuk szeretettel 16.00 
órától. Részvételi szándékát jelezheti benc-
ze.vera@gmail.com e-mail címen.  
 
Verával, az életvidám klubvezetővel és a ta-
gokkal való rövid találkozás azt igazolta, hogy 
idősebb korban is mennyire fontosak a köz-
vetlen emberi kapcsolatok, hiszen ennek hi-
ánya, a magány testileg-lelkileg megviseli az 
embereket. Legyenek céljaink, valósítsunk 
meg olyan terveinket, amelyekre a család és 
a munka mellett nem volt lehetőségünk. Ol-
vassunk, kiránduljunk, tanuljunk meg új dol-
gokat, ismerkedjünk a digitális világgal is. Ír-

hatunk naplót, lejegyezhetjük életünk ese-
ményeit, hogy tovább éljen a családi emlé-
kezetben. Cikkem idézetének szerzője Ger-
rit Deems holland teológus, például arról 
vált híressé, hogy 89 éves korában kapta 
meg a doktori címet. Ha nem is ilyen nagy célt 
tűzünk magunk elé, akkor is van számos le-
hetőség arra, hogy fejlődjünk és szellemi ké-
pességeinket karban tartsuk. Maga a Faluház 
is kínál programokat, tanfolyamokat és érde-
kes könyveket. Egy erdőkertesi hölgy példá-
ul nyugdíjasként szerzett teológiai diplomát 
és kezdett el futni, azóta rendszeresen részt 
vesz futóversenyeken és a tavalyi évben le-
futott 2023 kilométert. Csodás teljesítmény 
70 éves kor felett!  

Rimai S. Éva 

Szeretettel várunk mindenkit a 

Kertesen-NŐ 
következő programjára 

március 14-én csütörtökön, 18 órától. 
MEGHÍVOTT VENDÉGEK: 

BÖCKER BEÁTA szépség- és wellness tanácsadó 
CSIZMADIA N. ÉVA kozmetikus, sminkes 

FAGYAL ANIKÓ okleveles grafológus, masszőr 
SÁROSI SZILVIA sminkes, stilyst 

KIÁLLÍTÁS: CSATINA TÁBLÁCSKA (CSIZMADIA ANITA) 
KÖZREMŰKÖDIK: SULÓ ZALÁN 

HELYSZÍN: DONGA PINCEKLUB (Erdőkertes, Iskola u. 5.) 
Az eseményen való részvétel ingyenes!   •  Szeretettel várunk mindenkit a Kertesen-NŐ
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Sajnos az idősebb korosztály egyre kevesebb 
megbecsülésnek örvend a mai világban. Így van 
ez a színészek társadalmában is. Nagyon ke-
vés az idősekre írt szerep, főként ha az női. 
Ahogy telnek az évek, úgy fogynak egyre a sze-
repek. Ezért is örömteli, hogy a szerző finom 
érzékenységgel és humorral fűszerezve két re-
mek, idősebb színésznőre írt szereppel mu-
tatja be az egykor szebb napokat látott, a ma 
már mellőzött művészek életét. Topolcsányi La-
ura szerző, aki színésznő is egyben, tökélete-
sen érti és érzi a színészek lelkét és világát. A 
kiváló szereplőválasztás és a forgatókönyv 

témájának jó kiválasztása garancia volt arra, 
hogy a nézők lelkét is sikeresen megérintse a 
darab és további gondolatokat ébresszen 
bennük. Tanulság lehet, hogy hozzuk ki min-
den helyzetből a legjobbat és válasszuk azt, 
amivel a legjobban együtt tudunk élni. Le-
gyünk nyitottak mások iránt, hiszen társas lé-
nyek vagyunk. Ne őrizzünk magunkban régi sé-
relmeket, tudjunk elengedni dolgokat és min-
den napban találjunk egy kis örömet. 

A történet az idős színészek otthonában ját-
szódik, ahová adminisztratív hibából eredően 
egy szobába kerül Ida és Aliz. A létrejött feszült 

helyzetet tovább fokozza, hogy a két lakó írá-
sos szerződésbe foglalja közös helyiségük 
egyes részeinek használati jogát ideiglenes la-
kásmegosztási szerződéssel és ennek megfe-
lelő demarkációs vonal meghúzásával. Az 50 
évnyi közös színházi múlt sikereit és kudarca-
it, sérelmeiket sorra felemlegetik egymásnak. 
Magányukat, elhagyatottságukat igyekeznek 

FALUHÁZ ÉS KÖNYVTÁR  – SZÍNHÁZ – DÉRYNÉ PROGRAM 
 

BAKANCSLISTA 
 
Topolcsányi Laura vígjátékának bemutatója 2022. október 7-én volt a Turay Ida színházban. 
Azóta a darab sikerrel járja az országot a Déryné Program keretében. 2024. január 19-én 
a vígjáték eljutott az erdőkertesi közönséghez is. A jegyeket egy nap alatt elkapkodták, 
így a két szereplő, Bencze Ilona (Aliz) és Hűvösvölgyi Ildikó (Ida) telt ház előtt állhattak 
színpadra, ahol egy színészotthon életébe kaphattak betekintést a nézők. 
A darab rendezője: Szerednyey Béla, jelmez: Tóth Anita. A két művésznő jutalomjátéka 
arra mutat rá, hogy az a fontos, hogy minden pillanatban megtaláljuk a boldogságunkat. 
Sokszor mindez éppen előttünk van, csak észre kell venni!

„A legvégén nem az fog számítani, hogy mennyi év 
volt életedben, hanem hogy mennyi élet volt éve-
idben”                                                      (Abraham Lincoln)

HŰVÖSVÖGYI ILDIKÓ 
• SZÍNMŰVÉSZ • 

Őrbottyánban született és élt 14 évet, 
ahol édesanyja 20 évig volt tanítónő. 
A Bartók Béla Konzervatórium zongora-
ének szakán érettségizett 1971-ben, taná-
rai Kertész Lajos és Fábry Edit voltak. 
1975-ben prózai színészként diplomázott 
a Színház- és Filmművészeti Főiskolán, 
Horvai István és Kapás Dezső osztályában. 
Pályakezdőként egy évig a Veszprémi Pe-
tőfi Színházban játszott.  
1976 óta kisebb megszakításokkal a Madách 
Színház művésznője. Tíz évig dolgozott a 
Magyar Rádióban műsorvezetőként. 
Tanított zenés mesterséget a Shakespeare 
Színiakadémián, a Magyar Táncművészeti 
Főiskolán, a Madách Musical Műhelyben, 
és a Madách Musical Tánc- és Zeneművé-
szeti Iskolában is. 
Sokoldalú színésznő, prózai szerepei mel-
lett musicalek zenés-táncos darabok fő-
szerepeit alakította. Játszott többek között 
a Karinthy Színházban, a Pinceszínház-
ban, a Száguldó Orfeum előadásaiban, 
Ivancsics Ilona és Színtársaival, a Budaörsi 
Játékszínben, a tatabányai Jászai Mari 
Színházban, és 2007-től Sopronban is. 
A Soproni Petőfi Színház örökös tagjai 
közé is beválasztották. 2004 óta a Turay Ida 
Színház társulatának tagja. 50 éve van a szí-
nészi pályán. 
 
DÍJAI, KITÜNTETÉSEI: 
Magyar Rádió Nívódíja (1978, 1986, 1987), 
Szentendáre különdíja (1982), 
Állami Ifjúsági Díj (1983), 
Turay Ida-vándordíj (2004), 
A Magyar Érdemrend lovagkeresztje (2012) 
Kossuth-díj (2015), 
Cornelius-díj (2015), 
Kék madár-díj (2015), 
Budapestért díj (2018), 
Őrbottyán díszpolgára (2023). 

Bakancslista beszélgetés Topolcsányi Laurával

Fotó: Rimai
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elfedni egymás és önmaguk előtt is hamis il-
lúziók keltésével. Aliz azt a hamis hírt terjeszti 
az otthonban, hogy egy híres rendező, Kavicska 
Mihály megnézi a karácsonyi műsorukat és köz-
ben itt keres szereplőt Örkény István: Macs-
kajáték című színművéhez. Ez az esély lehe-
tősége Idában hamis illúziót kelt, csalódást 
okozva neki. A két színésznő vérmérsékleté-
nek különbözősége is a közöttük meglévő fe-
szültség forrása. Ida tűzről pattant, míg Aliz a 
jógában és a relaxációban találja meg lelki bé-
kéjét. A látszat ellenére mindkét színésznő ma-
gányos és a feleslegesség érzésével küzd. 
Ida beleolvasva Aliz naplójába megismeri an-
nak bakancslistáját: hívatlan vendégként részt 

venni egy lakodalomban és a tengerparton 
szelfizni egy baráttal és egy utazás Harley Da-
vidson motoron. A történet akkor vesz for-
dulatot, amikor Ida sorra megkezdi Aliz ál-
mainak megvalósítását. Önfeledt nevetés és 
torokszorító pillanatok hullámvasútjára ültet-
ve a nézőket. Az egykori riválisok közötti ér-
zelmi viszony váratlanul pozitív irányba fordul 
és fontosak lesznek egymás számára. Végül tel-
jesül a bakancslista harmadik kívánsága is: Ida 
és Aliz bőrdzsekiben felpattannak egy tűzpi-
ros Harley Davidsonra. 

Az előadást közönségtalálkozó követte To-
polcsányi Laura szerző és a két szereplő rész-
vételével. Elmondta, hogy Ida szerepét ere-

detileg Kútvölgyi Erzsébetnek kezdte pró-
bálni, de a próbafolyamat alatt sajnálatosan 
megbetegedett, ezért Hűvösvölgyi Ildikónak 
kellett beugrania két hét alatt, amelyet azóta is 
sikerrel alakít. A hallgatóság számára kiderült, 
hogy Hűvösvölgyi Ildikó és Bencze Ilona a va-
lóságban négy évtizede barátnők és nagyon jó 
viszonyban vannak egymással, nem úgy, mint 
a darabban. Elmondták, hogy többször fel-
léptek az Ódry Színészotthonban. A szerző kér-
désére válaszolva Bencze Ilona elmesélte, 
hogy neki nincs bakancslistája, mert szeretné, 
ha a dolgok „csak úgy” megtörténnének vele. 
Nem voltak kimondott szerepálmai, minden-
nek örült, ami megtörtént vele. Hűvösvölgyi Il-
dikó a Muzsika hangjaiban vállalt volna szíve-
sen szerepet, de az élet mindig kárpótolta őt, 
vagy a lányát, Kisfaludy Zsófia színésznőt az el-
maradt lehetőségekért. Sőt a Turay Ida Szín-
házban a Társasjáték New Yorkban című da-
rabban lányával játszhatott. Mindketten elé-
gedettek pályafutásukkal. Topolcsányi Laura 
küldetéséről elmondta, hogy a drámairoda-
lomban sokkal több a férfi szerep, mint a női 
és ezen az arányon szeretne változtatni, ki-
használva a kiváló színésznőkben rejlő kime-
ríthetetlen potenciált és tapasztalatot. 

Rimai S. Éva

BENCZE ILONA 
• SZÍNMŰVÉSZ, RENDEZŐ • 

1972-ben ben végzett a Színház- és Film-
művészeti Főiskolán. 
1972 és 1991 között volt tagja a Madách 
Színháznak. 
1991-től 1992-ig a kecskeméti Katona Jó-
zsef Színházban játszott. 
1992 óta szabadfoglalkozású színésznő. 
Játszott az Örkény István Színházban, a So-
proni Petőfi Színházban, a Játékszínben, a 
Jászai Mari Színházban, a Turay Ida Szín-
házban és a Madách Színházban. 30 évig 
játszott A. L. Webber: Macskák című mu-
sicaljében. A színészi munkája mellett ren-
dezéssel és díszlettervezéssel is foglalko-
zik, és tanított a Madách Színház musi-
calstúdiójában.  
Két könyve is megjelent. 
Az Arány és erdény (2010) és Az egyik jön, 
a másik megy (2021) címmel. 
 
DÍJAI, KITÜNTETÉSEI: 
Jászai Mari díj (1988), 
Magyar Köztársasági Érdemrend lovag-
keresztje (2009), 
Érdemes művész (2015), 
Tolnay Klári díj (2017) 
Kiváló művész (2023).

Fotó: Turay Ida Színház

Fotó: Turay Ida Színház
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EGÉSZSÉG ÉS TÖRTÉNELEM 
 

KEDVEZMÉNYES VITAMINVÁSÁRLÁSSAL TÁMOGATHATJÁK OLVASÓINK 
A GYERMEKÉTKEZTETÉSI ALAPÍTVÁNYT  

 
A Panda Nutrition egy prémium étrend-kiegészítőket gyártó cég, amelynek fontos a társadalmi 
felelősségvállalás, ezért január-február-március hónapban minden eladott doboz Collagen C 
és B Complex vitamin után 500 Ft-ot utalnak a Gyermekétkeztetési Alapítvány részére. A Pan-
da Nutrition mellett számos más webshopot is üzemeltetnek, amik közül háromban az Erdő-
kertesi Napló olvasóinak 12% kedvezményt ajánlanak fel az en12 kuponkóddal. A cég veze-
tője Kulcsár Dénes, erdőkertesi lakos, aki a fenti üzleti-jótékonysági programon kívül szellemi 
területen is kalandozik: nemrég jelent meg történelemfilozófiai könyve „A történelem ismétli-
e önmagát? – 25 történelmi szabály” címmel az Ab Art kiadó gondozásában. Vele beszélgettünk.

Igen szokatlan kettősség, hogy valaki az üz-
leti szférában mozogva történetfilozófiai 
könyvet ír. Honnan a történelmi érdeklődés? 
Kifejezetten történelmi végzettségem nin-
csen, nem vagyok akadémikus. De a történel-
met már gyerekkorom óta rajongva szeretem. 
Anyagi megfontolásokból inkább gazdasági 
irányba indultam, mintsem bölcsész legyek. Ta-
nulmányaim során különösen érdekelt a gaz-
daságtörténet, filozófia, gazdaságföldrajz és a 
vállalkozás-gazdaságtan, így a könyv ezekre a 
témákra is erősen fókuszál. 
A történelem inkább csak 
hobbi. Yuvel Noah Harari, 
Oded Galor, Fukuyama, 
Huntington és Steven Pin-
ker nagy hatással voltak 
rám és ez a könyv tekint-
hető akár az ő meglátása-
ik továbbgondolásának. 
Ezen szerzők olvasóinak 
lehet a könyv egyfajta 
spinoff, kevésbé tudo-
mányosan megalapozott, 
de ezáltal merészebb 
összefüggések is meg-
fogalmazódhatnak. Te-
lecsán János álnéven ír-
tam, mert kicsit tartot-
tam a fogadtatástól, de 
szerencsére pozitívak 
a visszajelzések. Töb-
bek között a Libri és 
Líra könyvesboltokban is kapható. 
A könyv izgalmas, a „Mi lenne ha?” témakört 
feszegeti. Levonható-e bármilyen tanulság ön 
szerint az emberi történelemből? 
Természetesen. Az előszó pont ezt taglalja. A 
történelmi ismeretek alkalmasak gazdasági fo-
lyamatok előrejelzésére, a lakhely ideális meg-
választására, a személyes kapcsolatok dinami-
kájának megértésére és még ezer más dolog-
ra. Miben volt más, egy átlagos holland és len-
gyel lakos mentalitása és az országaik társadalmi 
berendezkedés a 16-18. században? Az egyik 
nép erőforrások nélkül, rossz geopolitikai hely-

zetből, gyakorlatilag egy mocsárból, elenyésző 
lakosságszámmal megfordult mind az öt kon-
tinensen. Ezzel szemben a másik nép, ugyan-
ebben a tág időszakban, sokkal nagyobb la-
kosságszámmal, jól termőföldekkel a teljes 
önálló államiságát elvesztette, akárcsak össze-
urópai gazdasági súlyát. Sok következtetés 
levonható ebből a kiragadott példából is. 
Valóban elgondolkodtató. Ugyanakkor emlí-
tette, hogy önnek is csak hobbi a történelem. 
A Corvinus egyetemen végeztem, a gazdálkodási 

karról és a T-karról is egy-egy diplomám van. 
Mielőtt saját vál-
l a l koz á s o k b a  
kezdtem volna 30 
éves koromig al-
kalmazottként dol-
goztam, de ezt 
nem nekem találták 
ki. Előbb az Autó-
város marketingve-
zetője voltam, ahol 
26 évesen már egy 
12 fős osztályt ve-
zettem, majd a Cent-
rál Média egészség-
portfóliójának voltam 
a marketing mened-
zsere. Itt többek kö-
zött a hazipatika.com, 
wellnesscafe.hu, ba-
baszoba.hu, Nők Lap-
ja Egészség és a Kis-
mama magazin mar-

ketingje tartozott hozzám. Mindig is az online mar-
keting világa vonzott, ezen a területen sikerült el-
mélyednem. 
Meséljen kérem a vállalkozásról és az akcióról, 
amivel élhetnek az Erdőkertesi Napló olvasói!  
Tizenkilenc különböző étrend-kiegészítővel fog-
lalkozunk a Panda Nutrition márkánkkal. Minden 
termékünk fejlesztése során számos tanulmányt 
néztünk végig, illetve orvosokkal konzultáltunk, 
hogy a legoptimálisabb összetételeket megta-
láljuk. Minden termékünk OGYÉI notifikált illetve 
a gyár, ahol készülnek, rendelkezik ISO 9001, ISO 

22000, HACCP, GMP tanusítvánnyal. A recep-
túrákat tekintve törekedtünk rá, hogy az egyes ét-
rend-kiegészítők vagy a piacon elérhető legna-
gyobb hatóanyagtartalommal rendelkezzenek, 
vagy az egyik legkomplexebb összetétellel. Az 
a hitvallásunk, hogy középszerű termékeket nem 
dobunk a piacra, abból van elég. A legnépszerűbb 
termékeink a Collagen C, az Immun Forte vita-
min, B-vitamin Complex és az Ashwagandha 
MAX gyógynövény kapszula. Már számos alka-
lommal álltunk be pozitív kezdeményezések 
mögé. Több ízben támogattuk a My Forest - Kö-
zösségi erdőkért alapítványt, összesen 300 fa ül-
tetését szponzorálva nekik. A Gyermekétkezte-
tési Alapítványt is már támogattuk a múltban, ezt 
a támogató akciónkat ismételjük meg januártól 
márciusig is. Ezekben a hónapokban minden el-
adott doboz Collagen C és B Complex vitaminunk 
után 500 Ft-ot utalunk az Alapítványnak. 
Hol tudnak vásárolva támogatni az olvasóink, 
illetve hogyan érvényesíthetik a kedvezmé-
nyüket? 
A pandanutrition.hu, a teacenter.hu és a hasz-
nosshop.hu oldalakon, Bármelyik oldalon a 
megrendelés során egyszerűen csak be kell írni 
a promociós kód mezőbe az en12 kuponkódot 
és máris érvényesíti a rendszer a kedvezményt. 
Ön is településünk lakója, mióta él Erdőkertesen? 
Tősgyőkeres dunakeszisként, négy éve költöz-
tünk Erdőkertesre. Eddig a várakozásaink ma-
ximálisan felülmúlja a község. Feleségemmel és 
két kislányunkkal nagyon szeretünk itt élni. 
Szeretjük, hogy jóval nyugalmasabb, mint Du-
nakeszi, a hátsó szomszédunkban például egy 
erdő van, ahonnan őzek és szarvasok szoktak elő-
jönni. Jó érzés, hogy a lányaim nem csak képen 
látnak mókust, szajkót vagy éppen fakopáncsot, 
hanem mindennapos vendégeink a kertben. 
A helyi közösségeket is nagyon kedveljük, sze-
rintem elég jól sikerült beilleszkednünk. 

Kovács Péter 

Kulcsár Dénes
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TOBORZÓ! 
Az Erdőkertesi Sportegyesület 
várja a focizni, sportolni vágyó 

gyerekeket egyesületébe! 
Érdeklődni: 

Tajmel Barnabás 
+36 20 535 0536 

tajmi.barni@gmail.com

Utánpótlás csapataink szülő-gyerek focikkal 
zárták az évet majd minden korosztályban. 
Már-már hagyománnyá vált, hogy az év utol-
só edzésén a gyerekek megmérkőznek a szü-
lők által életre hívott csapatokkal. Ezeken az 
eseményeken a jókedv állandó résztvevő. 
Edzőink az izgalmas mérkőzéseket követően 
röviden értékelték a mögöttünk hagyott évet, 

illetve minden játékosnak készültek egy kis 
aprósággal. Ezután a szülők által hozott édes-
ség és üdítő került elfogyasztásra. Ezúton is kö-
szönjük mindenkinek, aki valamilyen formában 
és minőségen segítette a korosztályainkat, 
egyesületünket az év bármely napján. 

Számítunk Rátok a jövőben is! 
Hajrá Erdőkertes! 

ERDŐKERTESI SE • LABDARÚGÁS 

HAJRÁ ERDŐKERTES!
ERDŐKERTESI SE • LABDARÚGÁS 

ESEMÉNYEK

U7: (OTP Bank Bozsik-program) 
12. 10. BVSC Mikulás Kupa 6. hely 
12. 17. Gold Talent Kupa, Vecsés 10. hely 
 
U9: (OTP Bank Bozsik-program) 
12. 02. I. Téli terem Bozsik, Dunakeszi 
12. 17. Gold Talent Kupa, Vecsés 10. hely 
 
U11: (OTP Bank Bozsik-program) 
Futsal7vége 
12. 03. Kölyökfoci SE – Erdőkertesi SE 3:0 

Erdőkertesi SE – Szadai SE 2:0 
ESE – Jászfényszaru VSE III 1:3 

12. 16. UTE IV – Erdőkertesi SE 1:0 
BMC – Erdőkertesi SE 5:1 
Erdőkertesi SE – Nagykáta SE U9 5:1 

 
U13: (Futsal7vége III. osztály) 
12. 03. ESE – Dunabogdányi SE 0:5 

Dalnoki Jenő LA – ESE 7:1 
ESE – Szigetgyöngye SE 0:3 

 
U15: Téli pihenő 
 
Felnőtt: (III. osztály, Keleti csoport) 
Téli pihenő 
 
Öregfiúk: (Keleti csoport)  Téli pihenő 

EREDMÉNYEK 
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Velünk sikeres lesz! 
4000 PÉLDÁNY, KEDVEZŐ ÁR

BŐVEBB INFORMÁCIÓ: 
KOVACSPE@T-EMAIL.HU 

06 30 930 4831

HIRDESSEN 

AZ ERDŐKERTESI NAPLÓBAN!

ERDŐKERTESI JUDO SPORT EGYESÜLET 
 

JUDO HÍREK
Az év első regionális versenyén is sikerült is-
mét bizonyítania judokáinknak. Az EJSE-t öt 
fő képviselte. Mindannyian tudatos, harcos és 
jól átgondolt mérkőzéseket vívtak az ellenfelekkel. Goller Bendegúz 
és Goller Botond 3-3 ipponos győzelem. Székesvári Mia két ipponos, 
míg Molnár Klaudia egy ipponos győzelmet ért el. Sajnos Karner Bo-
róka egy kicsit eltaktikázta magát, így csak a II. helyet sikerült kivív-
nia. Gratulálok nekik, és példaképül állítom őket a többi judokánk elé. 

  Vincze Zoltán 
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